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 Östermalms stadsdelsnämnd 
   
 
 
  2022-02-21 
 

Synpunkter på regionen innerstadens utkast till 
Boendeplan 2022-2032, bostad med särskild service SoL och LSS 

Funktionshinderrådet vid Östermalms stadsdelsnämnd har beretts tillfälle att yttra sig över rub-
ricerade utkast. Efter samråd med Kungsholmens och Södermalms funktionshinderråd vill vi där-
för anföra följande. 

Vi ser det som positivt att beställaransvaret för nya grupp- och servicebostäder enligt LSS fr o m 
2022 flyttas från stadsdelsförvaltningarna till socialförvaltningen. Detta borde förbättra möjlighe-
terna till en god samordning vad gäller behov och fördelning.  
- Varför kan inte samma förändring göras vad gäller beställaransvaret för SoL och stödboenden  
  för socialpsykiatrins målgrupp? 

Staden har under överskådlig tid tillbaka ej klarat de boendebehov som efterfrågats inom SoL 
och LSS. Enligt stadens egen statistik kommer behovet att bestå eller till och med öka fram till 
2030. 

Summa befintliga boenden 2021 1435  Hela staden 

Beräknat befintliga boenden 2030 1947         -   ”   - 

Uppskattat behov 2030 2453         -   ”   - 

Differens 2030 506           -   ”   - 

FH: Uppskattat ökat behov av  BSS 2020 – 2030 ca 500 - 640  Region Innerstaden 

SP:  Uppskattat ökat behov av  BSS 2020 – 2030  ca 35 – 55            -   ”   - 

Enligt utkastet kan vi räkna med att ”…många personer med olika typer av funktionsnedsättning 
idag får mer adekvat vård än tidigare, vilket innebär en ökad förväntad livslängd hos målgruppen. 
Detta bör tas i beaktande i framtida prognoser då behovet av boenden med geriatrisk kompetens 
för personer med funktionsnedsättning sannolikt kommer att öka”. 

Det lär ta ca 10 år från beslut om byggnation till inflyttning. Detta skulle kunna betyda att ovan-
stående brister ej kan komma att byggas bort. I Utkastets Slutsatser slår man fast att ”Regionen 
(=innerstaden) rapporterar dock fortsatta förseningar i flera pågående projekt, vilket sannolikt 
kommer fördröja tillgång till särskilda boendeformer.” 

Redan i Boendeplanen pekas på ett kraftigt underskott 2030, nu tillkommer också förseningar! 
Letar man då andra lösningar eller konstaterar = lågprioriterar kommunen dessa personers bo-
ende?? 

Vårt hopp står till socialborgarrådet Jan Jönssons uttalade löfte till kommunstyrelsens FH-råd:  
-  Nej! Vi är inte nöjda med att det 2031 fortfarande förväntas saknas mer än 500 bostäder. Vi  
  bedriver därför ett arbete längs flera olika spår för att komma till rätta med detta. 
- Jämfört med tidigare års boendeplaner går ändå utvecklingen åt rätt håll i det att det prognos- 
  tiserade underskottet minskar något. Det går dock för långsamt och det hoppas vi kunna ändra  
  på. 
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Vi undrar därför 
- Vilka andra möjligheter finns att uppnå det uppsatta målet om 5 procent anpassade bostäder?  
- Finns någon prognos för när detta mål kan vara uppnått? 

Staden arbetar för att externa placeringar utanför LOV ska minska och att boenden utanför 
staden ska ”flytta hem”. Antal individuella avtal utanför LOV har för hela staden från 2020 till 
2021 minskat från 460 till 431 (-29).  
- Till hur stor del gäller detta region innerstaden? 
- Vilka planer finns för att minska antalet externa placeringar utanför LOV till 2030 
- Vilka planer finns för s.k. ”hemflyttning” fram till 2030? 
- Vilka kriterier gäller för s.k. ”hemflyttning”? 
- I vilken utsträckning och på vilket sätt tas vid fråga om ”Hemflyttning” hänsyn till den boendes   
   och anhörigas vilja? 

 

För Funktionshinderrådet vid Östermalms stadsdelsnämnd  

Jan Delvert 
Ordförande
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